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Készült: 2024. április 24.-én a magyarsarlósi Polgármesteri Hivatal  

épületében megtartott 18.00 órakor kezdődő képviselő- testületi 

ülésén.  

  

 

 

 

Jelen vannak:    Dukai Zoltán polgármester 

                            Füller Balázs alpolgármester                              

                            Mácsai Réka képviselő 

                            Szomorné Sebők Bernadett képviselő 

                            Bökös Ernő képviselő 

 

                               

Tanácskozási joggal jelen van: 

 

                           dr. Jávorcsik Béla jegyző 

 

Az ülésen jelen volt: Fábos Éva, Frölich Zoltán, Hánerné Szőke Erzsébet  és 

Fuchsné Kiss Boglárka  

 

 

Dukai Zoltán polgármester: Nagy szeretettel köszöntök mindenkit ezen a Testületi 

ülésen, otthon számolgattam, hogy hányadik ülést tartjuk vagyunk, és bármilyen 

furcsa, elvileg az ötödiken vagyunk, hiszen három volt nekünk, és egy a közös. 

Érdekességként mondom, hogy hatot kell tartani egy évben, mondhatni, túl is 

teljesítettük ezt az elvárást, amit velünk szemben a kormány támaszt. 

Megállapítom, hogy a képviselő-testület 5 tagjából 5 jelen van, ezért 

határozatképesek vagyunk. Két  módosítás lenne a meghívóban közöltektől. A 

Választási Bizottságba beemelkedne Fuchsné Kiss Boglárka, ha nem kíván indulni 

Testületi tagnak – mert az kizáró ok. A másik pedig az éves gyermekvédelmi 

beszámoló elfogadása 

 



A képviselő-testület egyhangúlag 5 igen szavazattal jóváhagyta a módosított 

napirendet. 

 

NAPIREND 
 
 

1. napirendi pont 

Fuchsné Kiss Ibolya HVB tag megválasztása 

          Előadó: Dr. Jávorcsik Béla jegyző                            

 

2. napirendi pont 

A 2023. évi gyermekvédelmi beszámoló elfogadása 

Előadó Dukai Zoltán polgármester 

 

3. napirendi pont 

Az önkormányzati választással kapcsolatos településünkön terjengő 

„pletykák” ismertetése és kezelése  

Előadó: Dukai Zoltán polgármester 

    

4. napirendi pont   

Beszámoló a „Magyarsarlós szennyvízelvezetés” pályázat kivitelezéséről 

Előadó: Dukai Zoltán polgármester 

  

5. napirendi pont 

Beszámoló a nyertes játszótér pályázat megvalósításáról 

Előadó: Dukai Zoltán polgármester 

 

6. napirendi pont 

Zárt ülés: Beérkezett segélykérelmek megtárgyalása 

Előadó: Dukai Zoltán polgármester 
 

 

 

 

 

 



 

1 napirendi pont 

Fuchsné Kiss Ibolya HVB tag megválasztása 

          Előadó: Dr. Jávorcsik Béla jegyző 

                            

Dukai Zoltán polgármester . A Választási Bizottságba Schmidt Anna lemondása 

miatt  beemelkedne Fuchsné Kiss Ibolya, ha nem kíván indulni Testületi tagnak – 

mert az kizáró ok. 

Fuchsné Kiss Ibolya Nem kívánok indulni. 

Dukai Zoltán polgármester: A Testületet kérdezem, hogy megszavazza-e, hogy 

Scmidt Anna távozik a bizottságból, és Fuchsné Bogi felkerül? 

Szám: 19./2024. (IV.24.) sz. határozat 

Tárgy: HVB tag választása 

 

HATÁROZAT 

 

 

Magyarsarlós Községi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal 

– egyhangúlag –Fuchsné Kiss Boglárkát a magyarsarlósi Helyi Választási 

Bizottság tagjának választja. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

Erről jegyzőkönyvi kivonaton értesül: 

1./ Irattár 

 

 

2. napirendi pont 

A 2023. évi gyermekvédelmi beszámoló elfogadása 

Előadó Dukai Zoltán polgármester 

 

 



Dukai Zoltán polgármester: A Gyermekjóléti és Gyermekvédelmi feladatok 

ellátása Nagykozár, Magyarsarlós területén, erről továbbítottam egy e-mailt, ez 

lenne kinyomtatva. Magyarsarlóst annyira nem érinti, ahogy átolvastam, tehát 

nálunk a M. Levente volt az egyetlen, aki korábban is benne volt, de őt elvitték 

Lánycsókra, így gyakorlatilag gyerekként nem is maradt bent senki. Felnőttként 

szerintem szintén nincs senki, aki érintett lenne. Talán jó is, hogy itt vagy Erzsi, 

mert a házi segítségnyújtást is képviseled, és pont kapcsolódik a témához. Ha pár 

gondolatod megosztanál, hogy mi a helyzet az idősekkel? Örülnék, ha belekerülne 

a jegyzőkönyvbe. 

Hánerné Szőke Erzsébet : Nem könnyű velük az a tapasztalat, egyre nehezebb. 

Felvetődik a dolog, ha fizetős lesz, nem mindenki fogja tudni igénybe venni – 

tehát, ha az Önkormányzat nem fogja tudni támogatni, akkor nem fogják tudni 

igénybe venni. Van aki kéri, van aki szeretné. Segédeszközökkel probléma van, 

mert nem kapok elég segédeszközt, vagy kapok és nem jó. Beszéltünk már erről, 

hogy ebben is kérnék támogatást – pl. papír, nyomtatás szempontjából, vagy toll, 

egyebekben kellene segítség. Egyébként meg minden jól működik. 

Dukai Zoltán polgármester:  Hányan vannak jelenleg? 

 

Hánerné Szőke Erzsébet: Most nyolcan vannak bent a rendszerben, és héthez járok 

aktívan, egy szüneteltetős van. Teljesen meg vannak elégedve, ebben a formában, 

minden jól működik most. 

Dukai Zoltán polgármester:  Van kiemelt, esetleg “problémás”, ahol nagy a gond? 

 

Hánerné Szőke Erzsébet : Amiről nyilvánosan beszélhetek, olyan nincs, azon kívül 

minden rendben van. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Annyival egészíteném ki, hogy a Petőfi utca 2-ben a 

Sz. Marinak a férje meghalt, ott egy kicsit tragikussá vált a helyzet. Illetve a S. 

Mari néninél, ahol időnként az Erzsi felhív, ha tudok akkor segítsek, inkább a 

gyermekeikkel való kapcsolattartásban, mert sokszor nem kapnak olyan segítséget 

otthonról amit kellene. Próbálok velük beszélni, hogy vegyék komolyan ezeket a 

helyzeteket, mégis csak az édesanyjuk, nem szabad őket így elhagyni. Általában 



azért elérünk sikereket – lehet, hogy átmeneti, de azért javul a helyzet. Szóval 

köszönjük szépen a munkádat, és számítunk rád a jövőben is! 

Hánerné Szőke Erzsébet: Rajtam nem fog múlni. 

Dukai Zoltán polgármester:  A beszámolóval kapcsolatban van-e kérdésetek? 

Bökös Ernő Képviselő: Nincs. 

Dukai Zoltán polgármester:  Erzsi felé? Jó, nincs. Tehát akkor elfogadhatjuk ezt a 

beszámolót?  

 

Szám: 20./2024. (IV.24.) sz. határozat 

Tárgy: Gyermekvédelmi és gyermekjóléti beszámoló elfogadása 

 

HATÁROZAT 

 

 

Magyarsarlós Községi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal 

– egyhangúlag – elfogadja a  gyermekek védelméről és a gyámügyi 

igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. tv. (továbbiakban: Gyvt.) 96. § (6) 

bekezdésében foglalt 2021. évi beszámolót a gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi  tevékenységről. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

Erről jegyzőkönyvi kivonaton értesül: 

1./ Irattár 

 

 

3. napirendi pont 

Az önkormányzati választással kapcsolatos településünkön terjengő 

„pletykák” ismertetése és kezelése  

Előadó: Dukai Zoltán polgármester 

    

 

 



 

Dukai Zoltán polgármester:  Akkor mehetünk a harmadik napirendi pontra. Jönnek 

a választások, ilyenkor mindig kicsit felkorbácsolódnak az érzelmek, az a 

tapasztalatom. Most is elterjedtek olyan hírek, hogy gondoltam meghívom az 

érintetteket, hiszen legjobb ezeket úgy tisztázni, ha itt vannak. Én is ha hallok egy 

pletykát, akkor az jut eszembe, mint egy megromlott házasságnál, amikor hallgatod 

az egyik, aztán a másik felet, és mindig az a hihető, amelyik éppen mondja. Szóval 

úgy gondoltam, hogy ezeket a pletykákat úgy a legjobb kezelni, ha meghívjuk az 

érintetteket, és elmondják, hogy mi ebben a szerepük. Múlt héten szombattól 

lehetett jelentkezni erre az önkormányzati választásra, jelenleg négyen adták le a 

jelentkezésüket, egy polgármesterjelölt és három képviselő. Felrepült egy hír, amit 

job tisztázni. Ezért meghívtam a három embert, nem tudom a Dia még nem jött. 

Fábos Éva: A Dia azt mondta, hogy ilyen kis pletykákkal nem akar foglalkozni. 

Dukai Zoltán polgármester:   Jó, nem akar részt venni… Megértem. Arról van szó 

egyébként – Bogi nem tud róla, elnézést is kérek, hogy itt ismertetem a dolgot -, 

szóval, hogy felkerestelek, és felkértelek képviselőnek, mert néhány testületi tagtól 

szeretnék megválni úgymond. Tudsz-e ilyenről? 

Fuchsné Kiss Boglárka: Nem. 

Dukai Zoltán polgármester:   Nem tudsz. 

dr. Jávorcsik Béla jegyző: Most meg hirtelen Választási Bizottsági tag is lettél. 

Dukai Zoltán polgármester:   Az már nem is lehetnél egyébként, ha felkértelek 

vólna csak mondom! Mi a meglátásod az Önkormányzat munkájáról? Ez csak egy 

mellékes kérdés. 

Fuchsné Kiss Boglárka:  Ezzel kapcsolatban? 

Dukai Zoltán polgármester:   Nem, általánosságban. 

Fuchsné Kiss Boglárka:  Én annyit tudok mondani, hogy 6 éve lakunk most már itt, 

a kezdetektől fogva úgy érzem, hogy ez egy jó közösség, jó alapokon alapuló 

vezetés, támogatás van a faluban. Sokrétű programok szervezése is kiváló, én 

szintén egy kistelepülésen nőttem fel, ott soha nem volt ilyen, ez példaértékű mint 

ami itt van Magyarsarlóson. Úgy gondolom, hogy amit a keretekből ki lehet hozni, 

az itt maximálisan meg is valósul. Ez a szennyvíz elvezetés is szerintem, egy ilyen 

pici lélekszámú falunál hatalmas dolog, mert ahonnan én származom ott háromszor 



ennyi lakos van, és a mai napig nem megoldott. Nem csak a szennyvíz, hanem egy 

kis karácsonyi hozzájárulás, vagy egy Mikuláscsomag a gyerekeknek sem 

megoldott ott. Úgy gondolom, hogy ez nagyon jól működik, a Zolival is bármiről 

tudtunk eddig beszélni, akár te kerestél, akár én téged, soha nem kaptam kapásból 

elutasító, nemleges választ. Nem is tudom, hogy valaha is kaptam-e nemleges 

választ. Én nem gondolnám, hogy itt olyan nagyon nagy probléma lenne, a 

képviselő tagokkal is meg lehet elégedve a falu, mert amilyen feladatvállalást 

tesztek minden programnál, az példaértékű a faluban, és tényleg mindig ott 

vagytok, és mosolyogtok, és beleálltok. Úgy gondolom, hogy én nem látok 

problémát. Persze napi szinten nem kontaktálok veletek, de ami rendezvény vagy 

meghívás, vagy bármi van a faluban, azon tényleg mindegyikőtöket látni ott, és 

képviselitek az érdekeinket is. 

Mácsai Réka Képviselő: Köszönjük szépen! 

Dukai Zoltán polgármester:   Köszönjük! Gondolkodtam, hogy feltegyem-e ezt a 

kérdést, és tényleg most hirtelen jött, és nagyon frappáns kerek választ adtál, 

úgyhogy tényleg köszönjük! A Zoli lenne a másik, akiről szintén egy pletyka 

terjedt el, hogy őt szintén felkértem testületi tagnak, és akkor megkérdezném tőled 

is. 

Frölich Zoltán :  Nem, ilyen nem történt! Felkérés egyáltalán nem. Ez a pletyka 

nyilván abból is adódott, hogy nálad dolgozok, dolgoztam, és többször mentem be 

napközben is hozzád az udvarba, és délután is. 

Dukai Zoltán polgármester:  Annyit kell tudnotok, hogy az istállónál nekem van 

egy ilyen betonom, és azt festettük közösen. Én snájdoltam, a Zoli meg gurította. 

Frölich Zoltán :  Beszélgetni beszélgettünk, de felkérés nem történt. 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Egyet hadd kérdezzek! A lányok is szóba kerültek a 

beszélgetések közben, hogy mi a benyomásod, hogy milyen véleménnyel vagyok 

róluk? 

Frölich Zoltán:  Semmi rosszat nem mondtál úgy gondolom. 

Dukai Zoltán polgármester:  Jó, köszönöm szépen! 

 



Fuchsné Kiss Boglárka : Kicsit visszacsatolva rám, nem tudom honnan ered ez a 

pletyka, mert az első házban lakom a faluban, nem is nagyon közlekedek beljebb. 

Frölich Zoltán :  Nekem nincs mit mondanom, meg vagyok elégedve. 

Dukai Zoltán polgármester:  A választásokról, ha pár gondolatod megengedtek 

még. Bennem valóban voltak némi kételyek, hiszen most már 18 éve csinálom, és 

többször beszélgettünk, felmerült bennem, hogy lassan le kellene tenni ezt a 

dolgot, és csak az egyikkel foglalkozni. Amikor a Kitti volt nálam, múlt hét 

pénteken, és jelezte, hogy szándékozik indulni, otthon beszélgettünk is erről, és a 

feleségem jelezte, hogy támogatná, ha abba hagynám ezt a dolgot. Másnap 

eljutottak ezek a pletykák hozzám, és felmerült bennem, ha nem leszek, akkor 

milyen dolgok fognak felmerülni, és meg fogom-e tudni magamat védeni, lesz-e rá 

lehetőségem mint most, hogy idehívom az érintetteket, akik közölni tudják, hogy 

mi történt. Tényleg dilemmáim vannak az indulással kapcsolatban, mert ezek a 

pletykák kihívások nekem, hogy nem biztos, hogy le kell rakni a kesztyűt, ha ütik 

az embert, bocsánat, hogy ilyen képletesen fejezem ki magam. Lehet, hogy akkor 

be kell állni a ringbe, de nyilván meglátom még, van még addig bő másfél hét. A 

döntésig. Akkor meglátom. Mindenesetre én örültem ennek az ötéves ciklusnak, 

szerintem jó volt, nem is volt olyan konfliktus közöttünk, ami indokolta volna, 

hogy bármi rosszat tudnék mondani. Egy jól működő önkormányzat volt, ez a 

ciklus sikerekben gazdag volt. Ahogy a Bogi is mondta, nem csak a szennyvíz, 

hanem a Jókai utca vízrendezése, vagy a bekötőút aszfaltozása, sorolni lehetne. Azt 

mondom, egy nagyon markáns és sikeres cikluson vagyunk túl, és egy nagyon jó 

együttműködésen is. Nem ismerem a hátteret, hogy mi hangzik el mögöttem, 

nyilván valami visszajut, de valamikor adnak sajnos a szánkba olyat is, ami nem 

hangzott el. Mint most ebben az esetben. Bizony így éket lehet ütni egy csapatba, 

mint ahogy ez itt a végére megjelent nálunk. Azt tudom tanácsolni, hogy ezeket a 

pletykákat egy közösségen belül mindig kezelni kell. Nem szabad felülni rögtön 

bárminek. Egy kampány, ahogy nézem a televíziót - fogom a fejem -, olyat 

közvetítenek a lakosság felé, amit én nem tartok jónak. Ahogy a Bogi fogalmazott 

kis közösség vagyunk, nálunk ez végzetes dologgá válhat, ha ellenségeskedésbe, 

sárdobálásba kezdünk átmenni. Ha van egy választás, azt is meg lehet 

tisztességesen nyerni, meg veszteni is. Nem tudom ki kezdte terjeszteni ezt, hogy a 

Testületet átalakítva szervezkedem, de fel sem merült ez bennem. Se tettekben, 

sem gondolatban. Lehet, hogy korábban kellett volna összejönnünk, de én is 

lebetegedtem – még mindig nem sikerült teljesen megválnom ettől a köhögéses 

történettől. Ahogy fogalmaztam az elején ötödszörre jöttünk össze négy hónap 



alatt. Gondoltam, hogy ezen a héten mindenképpen tisztázzuk, hogy hogyan, 

miképpen folytatjuk, ez volt a szándék gyakorlatilag, ahogy most meg is valósult, 

hogy összejövünk és átbeszéljük. Van-e ezzel kapcsolatban bármi észrevételetek? 

 

Füller BalázsKépviselő:  Nem gondoltam korábban, pontosabban, én úgy 

gondoltam, hogy lesz erről szó, hogy mi legyen a jövőben. 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Úgy tudtam, hogy a Centerben, amikor volt ez a közös 

Testületi, akkor ott egy elég komoly megállapodás született közöttetek, nagyon 

örültem amikor meghallottam, hogy miről. 

 

Bökös Ernő Képviselő:  Ott beszélgettünk, ugye, arról volt szó, hogy kiállunk a 

Zoli mellett, kitartunk. Amikor ott beszélgettünk senki nem tudta eldönteni, hogy 

mi legyen, hogy legyen. Ott elhangzott előtte is, meg ott is egy-két dolog. Én 

elmondtam, hogy kitartok a Zoli mellett, mindegy, hogy hogy dönt, ezt 

felvállalom, és ezt mondom a mai napig is. Mindegy, hogy dönt a Zoli, én mellette 

vagyok, támogatom, ha indul, ha nem indul. Voltak ott olyan kételyek, családra, 

erre, arra hivatkozva, elég volt, sok negatívum jött, nem tudjuk hogy kezeljük 

ezeket a dolgokat. Volt egy-két olyan bizonytalanság, ami arra utalt, hogy meg 

kéne beszélnünk azt, hogy hogyan tovább. Ami nekem furcsán jött ki, hogy 

felhívtam Bettit, és a Zoli a mai napig nem döntötte el – hallottátok az előbb -, 

hogy indul vagy nem indul. Furcsa volt számomra, hogy hirtelen egy ember aki 

biztosan azt mondta, hogy elég volt belőle, az jelentkezett. A másik, Bettivel, 

akivel többször beszélgettünk dolgokról, kiderült, hogy ő is jelentkezik, holott még 

mi nem beszéltük át, hogyan tovább. A Balázzsal nem beszélgettünk róla, mert 

kevesebbet találkozunk, de a Bettivel többet beszélgetünk, mert jobban 

telefonkapcsolatban vagyunk. Furcsán jött ki, hogy hirtelen, hoppá, hogy az elsők 

között jelentkeztetek. 

Szomorné Sebők Bernadett Képviselő:   Én reagálok akkor, csak egy pár szóban. A 

Zoli a mai napig azt mondja, hogy nem tudja, hogy indul-e. Én ezt nektek is 

mondtam, ha a Zoli indul, akkor én nem szeretnék már képviselő lenni. De abban 

az esetben, ha indultok ti – ezt így kijelentetted -, és a Dia fog polgármesternek 

indulni. Azt mondtam, hogy ebben az esetben indulok ellenük, mert talán 



megválasztanak. Bocsánat, de nem szeretném azt, hogy ti üljetek itt. Én ezt így 

mondtam neked. 

Dukai Zoltán polgármester:  Csak egy percet! Ti akartatok indulni? 

Fábos Éva :  Nem. 

Dukai Zoltán polgármester: De biztos? 

Hánerné Szőke Erzsébet:   Biztos. 

Dukai Zoltán polgármester:  Mert én a Diát megkérdeztem. Ők azért is jöttek fel, 

mert lesz eza május 1.-i rendezvény, és ezzel kapcsolatosan is lenne kérdés… Én a 

Diára rákérdeztem, és azt mondta, hogy nem. 

Szomorné Sebők Bernadett Képviselő Persze. Ez nem tőlem jön ez az információ, 

ezt nem én találtam ki, hanem én már sokadik alkalommal hallottam. 

Fábos Éva Az, hogy aktívkodunk, az tök önzetlen. Nekem ezért nem kell sem 

pénz, sem titulus. Nekem van egy munkahelyem ahol dolgozom, amikor úgy 

érezzük, hogy akarunk valamit csinálni, akkor csináljuk, de ne legyen kötelező, 

úgyhogy eszünkbe sem jutott indulni. 

Szomorné Sebők Bernadett Képviselő Ez volt kerek-perec. Ezt még az 

anyukámnak mondtad, ezért hívtalak fel téged. A másik dolog, az ő felesége 

mondta azt, hogy a férjét megkereste a Zoli, és erről te is tudsz azt mondtad. 

Bökös Ernő Képviselő:   Arról tudok – mi beszéltünk a Frölich Zolival róla -, hogy 

mivel a Réka egyértelműen kijelentette, hogy a család stb. Miatt, de őneki nem. Mi 

beszéltünk a Zolival, ha esetleg a Réka úgy dönt, hogy nem, akkor legyen valaki, 

akit be lehet állítani a helyére. Ez akkor a pletykák alapján én vagyok. A Diára 

visszatérve. A Dia mondta még 5 évvel ezelőtt, hogy mi a véleményem róla, ha 

indulna a választáson, és vele szemben indulna valaki, akkor visszalépnénk-e a 

javára? Innen indult az egész pletyka, és eljutott oda, ahol most vagyunk. Onnan 

jött, ez, hogy az Erzsivel megalakult ez a kreatív lányok, meg ez-az. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Nem erről beszélünk. A másik meg, hogy 

Nőnap amikor volt most márciusban, a Zoli mondta nekünk, hogy megkereste őt a 

Dia és ti, és az Önkormányzat felől érdeklődtetek. Ezt te mondtad nekünk Zoli 

nőnapkor. Mert, hogy indulni szeretnétek. 



 

Dukai Zoltán polgármester:  Nem, ezt azt nem mondtam, hogy indulnának. 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:    De, igen! Zoli ott mondtad Nőnapkor. 

Fábos Éva:   Nem mondhatott ilyet a Zoli. Ez nem hangzott el, soha! Az 

Önkormányzat felől érdeklődtünk, a választás miatt, hogy ki indulhat, de arról szó 

sem volt, hogy mi is indulnánk. Ilyen nem hangzott el. 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Jó, mindegy! 

 

Azonosíthatatlan hang:   Nem mindegy, mert ilyenekből indulnak a pletykák. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:    Engem senki nem kérdezett meg. 

 

Azonosíthatatlan hang:   Miután már felültél a pletykának. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:     Oké. Akkor jött a Gruber Kitti, és 

megkérdezte, hogy indulnék-e mellette? Ezt nekem nyilván át kellett rágni, de úgy 

döntöttem, hogy akkor igen, mert akkor a Zoli még mindig azt mondta, hogy nem 

valószínű, hogy fog indulni. Ennyi az én döntésem oka. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Mondjuk én azt mondom, hogy ezt meg lehetett volna 

beszélni, vagy kérdezni, hogy mi a szándékunk, akár egy testületi is szólhat arról, 

hogy mi legyen a jövőben. Ezek ilyen hirtelen döntések, én úgy érzem. Nem 

biztos, hogy szerencsések. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Ezt nem tudhatjuk. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Amikor a lányok ott voltak nálam főként a levél 

tartalmáról beszélgettünk. 



 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő: Nem, azt mondtad, hogy az 

Önkormányzatról érdeklődtek. 

Dukai Zoltán polgármester : Nem csak arról. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:Jó akkor hazudok. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Olyan szinten érdeklődtek, ahogy elhangzott. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő: Jó, ennyi! Én ezt nem szeretném tovább 

ragozni. Én elmondtam ami velem történt, amit nekem mondtak, és én ezt 

szeretném lezárni.  

Dukai Zoltán polgármester: Hozzáfűznivaló? 

 

Mácsai Réka képviselő :Én is szeretnék reagálni. Én úgy emlékszem, hogy amikor 

volt ez a közös Testületi, akkor én már gondolkodtam rajta, hogy esetleg mégis 

indulnék, még mindig nagyon sok kétellyel, de már gondolkodtam rajta. Ezt 

mondtam neked is, és még a reakciódra is emlékszem. Azt mondtam, hogy 

gondolkodom rajta, de még nem született döntés. Arról is beszélgettünk, hogy 

Sarlóson egy kicsit máshogy megy ez az egész képviselőkkel kapcsolatos jelölés. 

Én azt mondtam a fiúknak, hogy nem akkor leszek képviselő, ha a Zoli felkér, 

hanem eldöntöm, hogy akarom-e folytatni. Ezt úgy élem meg, hogy semmi más 

nem történt, a Kitti megkeresett, kérdezte, hogy támogatom-e, akkor ha indul? 

Nem tudtam, hogy a Zoli indul-e, de teljesen mindegy is, hiszen én csak azt a 

döntést hoztam meg, hogy továbbra is képviselő szeretnék maradni, ha 

megválasztanak. Támogatom a Kittit, ha nyer, gyerekkori barátnőm, miért ne 

tenném!? Én ezt a képviselőséget úgy látom, hogy azt döntöttem el, hogy 

egyáltalán folytatom-e. Én mindenkivel együtt fogok dolgozni, aki velem együtt 

szeretne. Nagyjából ennyi. Eldöntöttem, de meggondoltam magam, ez tény. 

Meggyőztek. 

 



Dukai Zoltán polgármester:  Többen is billegtek, a Betti is gondolkodott, hogy mi 

legyen, ez nekem természetes. Ezzel gond nincs, mással is előfordulhat, nálam is, 

nálatok is. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő Ha a Kitti nem keres meg, akkor én nem 

indulok. 

 

Mácsai Réka képviselő Én lehet, hogy akkor is. De lehet, hogy nem. Biztos, hogy 

kellett az, hogy meggyőzzön. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Ez az információ, hogy én felkértem itt a Bogit és…? 

 

Mácsai Réka képviselő  Én nem hallottam róla! Egyikről sem.  

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő A Zolit azt a felesége mondta. Ha hazudik, 

akkor a saját felesége hazudik. 

 

Dukai Zoltán polgármester: De vele beszéltél, vagy egy közvetítő emberrel. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Én nem fogom megmondani, hogy kivel 

beszéltem. Egy olyan emberrel aki biztos, hogy nem hazudik. 

 

Dukai Zoltán polgármester Lehet, hogy valamit félreértett, nagyon kell figyelni. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Nem értett félre. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Akkor most ki hazudik? A Zoli? 

 



Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Azt én nem tudom, hogy ki hazudik. Nem 

én találtam ki Zoli. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Értem, csak arra lennénk kiváncsiak, hogy ki terjeszti 

ezt. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Nem fogom megmondani. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Én úgy éreztem, hogy egy ilyen helyzetben az a 

korrekt, ahogy most próbáljuk kezelni ezt, hiszen az érintettek vannak 

megkérdezve. 

 

Mácsai Réka képviselő Hallottam másik öt embert is. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Én is. Hallottam a Rékát, hallottam a 

Mácsai Erzsit is, hogy indul. Nagyon sok emberről hallottam, hogy ezt mondják. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Biztos, hogy ez még fokozódni fog. 

Fábos Éva: Igen, csak ha valaki ellen fellépsz, akkor nem ártana megkérdezni azt a 

felet is… Én is hallottamm, hogy a Sebők Timi indul polgármesternek, de nem 

tettem őellene semmit. Nem léptem fel ellene azért, mert hallok egy pletykát. Ez 

ostobaság szerintem. Kérdezd meg szerintem azt, akiről hallod, mert akkor fogsz 

egyenes választ kapni, hiszen miért hazudoznánk? 

Jó, annyi mindent hall ám az ember… 

Jó, zsigerből, aki annyira nem kedvel minket, hogy véletlenül se kerüljünk ide, és 

csak azért indul, akkor azért illene megkérdezni, hogy igaz, vagy nem igaz? 

Hánerné Szőke Erzsébet : Mert ha már egy pletykából indul ki az egész, akkor mit 

várjunk a következő Testületi tagoktól, meg az Önkormányzattól? 

Persze, akkor a következő öt év akkor miről fog szólni? Ez így nevetséges. 



Ez nonszensz ami itt a pletykákkal kapcsolatban megy. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Én egyébként azért gondoltam ezt, hogy idehívom az 

érintetteket, mert úgy érzem, így lehet elvarrni a szálakat. Tisztességesen. 

 

Fuchsné Kiss Bolgárka Én az elmúlt időszakban két emberen kívül nem beszéltem 

a faluban senkivel, de még veled sem. Hétfőn hívtál, akkor beszéltünk, meg előtte 

talán karácsonykor. 

 

Dukai Zoltán polgármester: De akkor sem mondtam ezt a dolgot. 

 

Fuchsné Kiss Bolgárka: Nem, de hogy ez kitől fakad? 

 

Dukai Zoltán polgármester: Számomra is kellemetlen, ezt most telefonon közölni 

valakivel, hogy miért is jössz fel. 

 

Fuchsné Kiss Bolgárka A legtöbb kontaktom ennyi, ott a falu elején. Ha valaki 

autóból int, én visszaintek… 

 

Dukai Zoltán polgármester: Azért is mondtam ezt az elején, és akkor lezárom ezt a 

témát, hogy érdemes talán, ha jövőben is lesz ilyen – óhatatlan -, úgy kezelni, hogy 

bevonjuk az érintetteket, most ugye egy érintett kimaradt, aki közvetítette ezt az 

információt. Ha a Betti úgy dönt, hogy neki hisz…, a Zoltán itt van, tőle lehet 

kérdezni. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Én nem kérdezek, én ezt szeretném lezárni. 

Részemről. Nem szeretném tovább fokozni, ragozni. 

Bökös Ernő képviselő : Annyit tennék még hozzá, hogy az a furcsa az elmúlt 5 év 

után, hogy pont erről nem ültünk le beszélni.  



Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Én ezt is mondtam a Zolinak. Vártam, hogy 

felhív. 

Bökös Ernő képviselő De miután meghoztad a döntést. Ha valakivel 5 évig egy 

asztalnál ülsz, úgy gondolom, hogy felteszed a kérdést, hogy Zoli hogy döntöttél, 

mert jött egy felkérés más oldalról. Ha te nem, akkor szeretném tovább csinálni, de 

akkor vele.  5 évig segítettük egymást jobbról-balról, nem kellene megbeszélni? 

Mácsai Réka képviselő :De nem olyan, ha ő nyer, akkor hajlandó vagyok vele is 

csinálni? 

Az a baj, hogy ezt nem tudjuk megváltoztatni, hogy más a gondolkodásunk ezzel 

kapcslatban. 

Bökös Ernő képviselő Az, hogy megkérdezed, hogy hogy döntesz, indulsz vagy 

nem indulsz, kaptam egy felkérést. Ha te nem, akkor mellette megyek. Vagy 

jelöltetem magam, vagy akármi. 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő De hányszor kérdeztük meg a Zolit? Mindig 

az volt a válasza általában, hogy nem valószínű, egészségügyi okok miatt. Ez volt 

90 %-ban a válaszod Zoli. 

 

Bökös Ernő képviselő Ha jól tudom másfél hét van vissza. Mikor adtátok le? 

Szombaton. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Szombaton. De ez hadd legyen már az én 

döntésem erről.  

 

Dukai Zoltán polgármester: Azért számtalanszor nem volt szó erről, kétszer 

beszéltünk, és nálatok is hasonló volt a vélemény. Ugyanúgy nem tudtátok 

eldönteni, szóval ne menjünk ebbe bele, hogy inkorrektek vagyunk. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő Azért mondtam, hogy jött egy felkérés, mert 

felkértek, és elgondolkodtam rajta, igen.  

 



 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Én szeretném lezárni, igen, részemről. Ti 

nyugodtan beszéljetek róla, de én már nem szeretnék hozzászólni.  

 

Dukai Zoltán polgármester: Szerintem én végeztem. Ezzel letudjuk a 3-as 

napirendi pontot.  

4. napirendi pont   

Beszámoló a „Magyarsarlós szennyvízelvezetés” pályázat kivitelezéséről 

Előadó: Dukai Zoltán polgármester 

 

Dukai Zoltán polgármester: Szennyvíz beruházás zajlik jelenleg, mondhatni inkább 

a pót munkálatok, fogalmazzunk inkább így. A DRV fogja üzemeltetni a rendszert, 

nekik vannak még elvárásaik, amiket teljesítenünk kell. Arra gondoltam, ha egy 

évig ki tudjuk húzni a pótmunkálatokat, akkor hozzávetőlegesen a lakosok önereje 

szinte megtérül. Most éppen követ hozattunk oda le a fahídhoz, a Gruper Tiborral 

szemben, mert a szippantóskocsi ahogy ráfordul, lemegy a fűbe, és kérték, hogy 

legyen elkövezve. Kell majd egy markoló, kiszedjük 60 centi mélyen, feltöltjük 

kővel, és akkor ott az egy hosszútávú rákanyarodási ívet fog biztosítani ennek az 

autónak. Vannak még más munkálatok is, múlt héten volt egy szórólap, amikor egy 

áramlásmérőt és egy oxigénmérőt helyeztek be, és ezért le kellett zárni a rendszert 

4 órára. Ez is kész van, lassan alakulnak azok a feltételek amiket a DRV szab 

nekünk. Kifizetésekben nincs előrelépés továbbra sem, de jött egy hiánypótlás, ami 

nagy dolog, hiszen 9 hónapja adtuk be a kifizetési kérelmünket. Kettő nap alatt 

teljesítettük, azóta csend van. A budapesti Államkincstár műszaki szakemberei 

nézik ezt most át, ők küldték ezt a hiánypótlást, a pécsi Államkincstár közvetíti 

felénk. Krajcz Mónikának hívják a hölgyet, vele is beszéltem többször, azt mondja, 

hogy sajnos máshol is ez a helyzet, tudom ezt mondom mindig, a vállalkozó még  

bírja a terhet, mert neki 100 milliójában van a sarlósi projekt. Ő hozzá van szokva 

ehhez, fogalmazzunk így, de én bízok a legjobbakban, amit tudok meg is teszek, 

igyekszem politikusokat megmozgatni, hogy ez egy kicsit beinduljon, hatékonyabb 

legyen. Volt egy beszerzésünk, ami a vízcső lejjebb helyezéséről szólt, itt három 

árajánlat érkezett be, de olyan magas, hogy engedelmetekkel újabb beszerzést 

fogok kiírni, és újabb cégekkel veszem fel a kapcsolatot. Olyan 9,8 plusz ÁFA volt 

a legkedvezőbb ajánlat, én úgy érzem, hogy ez nagyon sok, most már megint van 



4-5 cég akivel kapcsolatban vagyok, és most már lassan a felénél vagyunk, nem 

tudom, hogy ettől sikerül-e lejjebb menni? Ha megnézitek majd a terveket, olyan 

anyagokakat kell beépíteni, hogy már az anyagmennyiség is 3-4 millió forint. De 

csak a DRV engedélyezheti, hogy mivel hogyan, miképpen, tehát ők szabják a 

feltételeket, nyilván próbálok állami támogatásokat is szerezni erre, ahogy írtam az 

újságban. Remény is van rá, de akkor szabad mondani valamit, ha az teljesül. Ezt 

nem tartottam reálisnak, Bélával meg is beszéltük, elutasítottam őket, a 

legkedvezőbbet is. Ha kiírok egy újabbat, és lesz olyan ami vállalható, akkor egy 

Testületi ülés keretében ismertetni is fogom. Persze abban is bízok, hogy addig 

Budapestről is jön valami válasz, bár a választások miatt úgy érzem, nagyon 

összpontosították a pénzeket a kampányokra. Azt mondják a szakemberek, hogy a 

forráshiányokat ez is okozza, de ez persze nem hivatalos.  

Szám: 21./2024. (IV.24.) sz. határozat 

Tárgy: A szennyvízelvezetés pályázattal kapcsolatos beszámoló 

elfogadása 

 

HATÁROZAT 

 

 

Magyarsarlós Községi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal 

– egyhangúlag – elfogadja a  polgármester beszámolóját a 

szennyvízelvezetés pályázat jelenlegi állásáról. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

Erről jegyzőkönyvi kivonaton értesül: 

1./ Irattár 

 

5. napirendi pont 

Beszámoló a nyertes játszótér pályázat megvalósításáról 

Előadó: Dukai Zoltán polgármester 

 

Dukai Zoltán polgármester: Ez a játszótér pályázat most úgy tűnik, hogy befutott 

nekünk, elbírálták pozitívan. Ez jó hír, mert értesültem róla, hogy le kellett zárni a 

csúszdát, olyan recsegő-ropogó hangokat hallatott, hogy bármikor dőlhetett volna. 

Most vettünk még hozzá deszkaanyagot, hogy kicsit megtámasztjuk, mert itt is 



beszerzés lesz kiírva, és újra le kell folytatni az eljárásokat. Fontos lenne, hogy a 

másik játszóteret a focipályánál is minősítsuk. Ezekre 3 évre adnak tanúsítványt ha 

jól tudom, és a miénk az már lejárt. Ha ez újra felépül, az pedig megjavításra kerül, 

hogy átmenjen a minősítésen, akkor megint le vagyunk védve törvényesen egy 

darabig. 

Mácsai Réka képviselő :Innen lehet átvinni játékokat? 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Ezt akartam kérdezni, hogy van valami 

innen… 

Dukai Zoltán polgármester: Nehéz.  

Szomorné Sebők Bernadett képviselő:  Ezek a kis egyesével ülős sem? 

Dukai Zoltán polgármester: Azok még igen, vagy így maradnak. Azokról 

beszéltünk. Amikor itt volt a szakember, és megrángatta ezeket a játékelemeket, a 

hintákat például, a lengő dolgokat nagyon rossznak találta, de a csúszdára azt 

mondta, hogy szerinte az még bírni fogja. Rá egy hétre elkezdett recsegni-ropogni. 

Nyilván nem lát bele az ember. Azt mondom még a kisvasút – ha meg van javítva, 

nem lehet baj. Ami már kiemelkedik a földből, és felfér rá 6 gyerek az már lehet 

probléma, és nem látunk bele a fa belsejébe, fogalmazzunk így. Le van festve, 

keményfa, de ez sajnos… Szerintem elmúlt felettük az idő, 30 évesek. A földtől 

kiemelkedőek menthetetlenek. A többi az olyan, hogy menthető. Javítani kell, mert 

a szögek – amikor a fa kiszárad – a szögfej kint marad. Akkor mondjuk nyáron a 

gyerek rövidnadrágban rápattan, és már a szög meg is karcolta. Ilyenkor elvileg a 

szülő tehet feljelentést, és nyilván következmébnei vannak. A játszótereket nagyon 

komolyan veszik, irdatlan, hogy mennyire. Egyre szigorodnak a jogszabályok, és 

úgy fog érződni, hogy egy idő után nemcsak ezt, hanem a focipálya mellett lévőt 

sem tudjuk majd használni. Annyira átdolgozzák a jogszabályokat, pedig ott 

szerintem tényleg minden egyben van, kivéve talán a mérleghinta, aminek van egy 

kis holtjátéka, az összes többi tip-top szerintem. Ha úgy alakul, akkor nyilván úgy 

alakítjuk, hogy az is megkapja a tanúsítványt.  

 

Mácsai Réka képviselő :A játékokkal kapcsolatban én kaptam visszajelzést, 

nagyön örültek neki, és látszik is, hogy használják őket. 

 



Dukai Zoltán polgármester: Látszik, hogy eléggé használják őket, én is 

mostanában sokat sétálgatok, elég nagy a forgalom. Most nyilván az időjárás is 

olyan, hogy annyira nem bátorkodnak ki a gyerekek, de azért alapjában igen. Most 

jön a jó idő majd. 

Dukai Zoltán polgármester: Egy gondolat erejéig a májusfa állítással kapcsolatban, 

hogy mire jutottatok? Meg lesz tartva? 

 

Fábos Éva Igen, szeretnénk. Annyiban szeretnénk kibővíteni tavalyhoz képest, 

hogy a gyerekeknek szeretnénk fánkevő versenyt csinálni, illetve sportszelet evő 

versenyt késsel-villával. Erre szeretnénk támogatást, papírtányér, pohár, üdítő a 

gyerekeknek, meg a felnőtteknek bor, szóda. Meg érmet is szeretnénk a 

gyerekeknek, aki részt vesz rajta, meg az első három helyezettet éremmel 

díjaznánk mind a két versenyen. Kapnának egy kis érmet a nyakukba. Ennyire 

gondoltunk. Ugyanúgy szalonnát sütnénk, mindenki hozza a magáét, aki akar süt, 

az lehozza, sörpadok, tűzifa.  

Dukai Zoltán polgármester: Wc esetleg? 

Fábos Éva Igen, egy mobil wc-ről beszéltünk, a fiúk a fát megoldják, szereztünk 

megint szalagokat is ugyanúgy mint tavaly, nem ázik szét az esőben. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Tehát akkor szükség lenne ezekre a tárgyi feltételekre 

– sörpadok, asztalok stb -, és akkor szükség lenne még valamennyi pénzre és akkor 

ti megveszitek amit kell? 

Hánerné Szőke Erzsébet Persze, de ahogy akarjátok! Ha nem úgy döntötök, akkor 

lesz ugyanaz, mint tavaly volt, akkor csak borra kellene valami támogatás, mert 

nem tudom, hogy a gazdák mennyire járulnának hozzá. Akkor lenne még egy kis 

üditő is, és akkor ez elég. Ha beleegyeztek a fánkba, meg a másikba, akkor arra 

szeretnénk támogatást kérni. 

 

Dukai Zoltán polgármester:Jó, mekkora összegre lenne szükség? 

 

Hánerné Szőke Erzsébet 20 szelet csoki, meg a fánk… 



 

Dukai Zoltán polgármester: Üditő esetleg? Vagy egy kis bor is, szóda? 

 

Hánerné Szőke Erzsébet Nem tudom mennyi szőlősgazda járulna hozzá ehhez, 

valamennyi bor is kellene. Egy pár üveg, beszéltünk róla, hogy esetleg maradt-e? 

 

Dukai Zoltán polgármester: Nőnapról valamennyi maradt. 

 

Hánerné Szőke Erzsébet Mert akkor az is elég lenne, az is valami. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Üditő maradt, bort nem tudom, mert most tegnap 

megalakult az egyházközség, onnan hoztuk fel, az ilyenekre is szoktunk, hogy ne 

kerüljön semmibe. Ha azt mondják a lányok meg a fiúk, hogy ezek átadhatók, és 

megszavaztok egy összeget, mondjuk 30 ezer forintot, akkor így tudnánk 

napirendre tenni a dolgot. 

 

Hánerné Szőke Erzsébet Annyi biztos, hogy elég lesz, bőven, nem is kell annyi. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Ha bor is kell, akkor azért az sem két forint, úgyhogy 

akkor terjesszünk fel 30-40 ezer forintot, és megszavazzuk, vagy nem.  

 

Hánerné Szőke Erzsébet Inkább legyen több, és visszahozzuk. Ha az a kérés, hogy 

mi vegyük meg számlára, vagy ti intézitek… 

 

Mácsai Réka képviselő Intézzétek ti, ti tudjátok, mi az elképzelés. 

 



Egy hozzáfűznivalóm van, nagyon szívesen támogatom. Nem marad bennetek 

semmi kétely, kétség, hogy valamit rosszul támogattunk. Nem szeretnénk levelet 

kapni. 

 

Hánerné Szőke Erzsébet Ezt már egyszer letudtuk. Torkig vagyok ezekkel a hülye 

pletykákkal, ezt zárjuk le. Ami kétség volt az megvolt, innentől kezdve induljunk 

tiszta lappal! 

 

Mácsai Réka képviselő Rendben! Nekem ez így teljesen jó! 

 

Dukai Zoltán polgármester: Akkor ez a 40 ezret betehetjük, és akkor abból 

biztosan ki tudjátok hozni? 

Szám: 22./2024. (IV.24.) sz. határozat 

Tárgy: Májusfa állítással kapcsolatos költségek elfogadása 
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Magyarsarlós Községi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal 
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Erről jegyzőkönyvi kivonaton értesül: 

1./ Irattár 

 

 

Dukai Zoltán polgármester Jó! Akkor még amiért az Évi feljött, az az Ifjúsági klub 

dolga, hiszen ő tavaly azt használta egy ilyen energetikai-természetgyógyászat 

dologra.  

 



Fábos Éva : Most már van masszázs is, eddig nem volt, de bővült a tudományom. 

Arra gondoltam, ha megkapom a klubot, akkor minden sarlósi lakosnak az első 

kezelést ingyen csinálom, és a továbbiakban 10% kedvezményt adnék a 

sarlósiaknak, aki él ezzel. 

 

Bökös Ernő képviselő :  támogatom! 

 

Mácsai Réka képviselő : Én mondom, ne érts félre! Egy pillanatig felmerült – én 

vetettem fel a Bettinek -, ha a klub üres, akkor esetleg a horvát kisebbségi 

önkormányzatnak egy saját kis kuckó lehetne, nem tudom ilyenre igényt tartasz-e? 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő Nem, nekem nem kell, inkább a fiataloknak 

hiányzik egy kis helyiség, ahova el tudnának menni. Meg hát az sem biztos, hogy 

megválasztanak minket. 

 

Mácsai Réka képviselő : Miért nem? Ha egy ember szavaz, már megvagytok! 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő Az igaz. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Tudjátok, téli időszakban nem használjuk, az Éva sem. 

Októberben leadja, mihelyst elindul a fűtésszezon, az egy gyilkos dolog, és ilyen 

téren a fiatalokat is sajnálom. 

 

Fábos Éva Azt hittem, hogy ott van egy kályha. 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Az egy konvektor. 

 

Fábos Éva Nem, én azt hittem van ott egy rendes kályha. 



 

Dukai Zoltán polgármester:  Ezt a Miklósék használták, hogy amikor télen kint 

dolgoznak, oda bemehessenek melegedni, de hogy ne kelljen a gázt beindítani, és 

sokszor fával is dolgoznak, azt tüzelték el, hogy fel tudjanak melegedni. 

Nyugodtan, ha van észrevételetek… Tavaly úgy csináltuk, hogy áprilistól, amíg a 

fűtési idény el nem kezdődött. 

 

Fábos Éva Igen, április vége, május eleje, amikor már nincs hideg, mert ott azért 

hideg van. 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Részemről mehet! 

 

Fábos Éva : Köszönöm szépen! 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Petőfi utca 3, ez ugye a Palócz Ibolyáé, ott lenne egy 

bejáró, meg egy… Elég érdekes helyzet, ha arra jártok, mert egy nagyon meredek 

rézsű van, és elkezdett csúszni lefelé, és nem nagyon tudnak bemenni az autóval. 

Ebben kértek tőlünk segítséget, hogy ennek az anyagköltségében tudunk-e 

segíteni? A kiépítésben is igényt tartanának segítségre, de ők is, meg a fiúk is 

dolgoznának benne, de azt mondta az Ibolya, hogy nem tudják megfinanszírozni. 

Bátyámmal nézegettük, hogy egy vasbeton gerendát kéne behelyezni alulra a gyűrű 

fölé, és arra pedig a bezsaluzó elemeket rátenni, bevasalni, és betonozni. Az fogná 

meg… Tehát egy támfal lenne, hogy ha megy egy auto a tetején, ne csússzon bele 

az árokba. 

 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő Ott ahol vannak a tuják neki? 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Igen, a tujáknál nincs gond, hanem ahol 

rákanyarodnak a sorra. 

 



Szomorné Sebők Bernadett képviselő Az árok tetején? 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Igen. Nem nagyon tudok mondani árat, az kellene, 

hogy elmegyünk a Tüzépbe, és megnézni, hogy mennyi egy gerenda, meg a 

zsaluelem, mennyi kell, mennyi beton? Ennek az anyagköltségét kellene 

támogassuk. 

 

Füller Balázs alpolgármester :Volt ilyen, hogy támogattuk ezeket a dolgokat. 

 

Dukai Zoltán polgármester: De a szennyvíz miatt felfüggesztettük ezeket, még nem 

lett visszaállítva. Volt egy határozatunk is róla, hogy amíg a szennyvíz elszámolás 

le nem zárul, addig ezeket jegeljük, mert 137.500,- ft volt házanként. Gyakorlatilag 

nem tudtuk, hogy a szennyvíz hogyan alakul, mostanra viszont azt mondhatjuk, 

hogy az anyagi helyzetünk stabil, nem mondhatnám, hogy az Önkormányzat rossz 

anyagi helyzetben lenne. 

 

Mácsai Réka képviselő : Ha visszaállítjuk, és azt megigényelhetik, az nem jó ötlet? 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Meg lehet azt is, csak lehet, hogy felül kellene bírálni, 

mert amikor hoztuk azt a 137.500 Ft-ot, akkor még az előző testület is volt, és az 

kb. 8-10 éve volt. A mai építőanyag árak mellett, ez kicsit – nem építkeztem, de 

amiket hallok – másik világ lett már. Nálatok Bogi meglepődtem, hogy ti úgy 

csináltátok meg saját erőből, forrásból járdalapokkal… 

 

Fuchsné Kiss Boglárka :Családilag! 

 

Dukai Zoltán polgármester:  Teljesen jó szerintem. 

 

Fuchsné Kiss Boglárka Nagyon! Mi nagyon örültünk. Ez is szerintem példaértékű 

a faluban, hogy erre lehet támogatást kérni, és mi nem is használtuk fel az 



igényelhetőt, mert nem kellett annyi az anyagra. Munkadíjra mi nem is kértünk, 

mert majdnem egymillió forintért csinálták volna meg azt a bejárót, úgyhogy én 

izzítottam az egész családot, és az anyagra megkaptuk a pénzt, azt ki is hozták, és 

akkor saját erőből… 

 

Dukai Zoltán polgármester: Annyi, hogy itt más a helyzet, mert itt egy támfalat 

kell építeni. 

 

Fuchsné Kiss Boglárka Az más, mert ugye magasabb, nyilván. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Azért is tűnődtem, hogy visszaállítsuk-e, mert 

választások is jönnek, és mindig lehet változás, és akik jönnek, lehet, hogy nem is 

tetszik ez a történet. 

 

Fuchsné Kiss Boglárka :Ha hozzászólhatok így kívülállóként, javaslom, hogy az ő 

helyzetükre tekintettel, az övéket megcsinálni, és majd később a visszaállítást 

megcsinálni, ha már lezárult a szennyvíz. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Én pont erre gondoltam, hogy az övéket támogatni, így 

van! Náluk ez olyan, hogy lehet 3, lehet, hogy 6 hónap, de várni nem tudnak, mert 

lecsúszik az az oldal. 

 

Fuchsné Kiss Boglárka :Ez egy borzasztó nehéz dolog, mert ameddig mi sem 

tudtunk beállni… Azért az út mellett parkolni, nem egy szerencsés dolog. 

 

Dukai Zoltán polgármester: Főleg ott, ahol ők laknak, mindjárt a kanyarban, tuti 

nekik mennek előbb-utóbb. Mi a véleményetek? Én is erre gondoltam, hogy ez 

most egy ilyen, és akkor tényelg szennyvíz is, választások is, utána akkor lehetne, 

látva az anyagi lehetőségeket visszaállítani. Ha egyáltalán! Nem azt mondom, 

hogy összeget fogadjunk el, hanem annak az anyagköltségét. 



 

Szomorné Sebők Bernadett képviselő Az talán önkormányzati terület is, nem? 

Dukai Zoltán polgármester: Kimondottan! 

Dukai Zoltán polgármester: Náluk meg kimondottan vészhelyzet is van, nem az, 

hogy összerepedt a beton, és nem tetszik, hanem más! Ha elfogadjátok, akkor 

meglépjük. 

Füller Balázs alpolgármester :Persze, de akkor nem a határozatot, hanem csak most 

erre. 

Dukai Zoltán polgármester: Igen, ez egy ilyen egyszeri a helyzetre való tekintettel. 

Ez tényleg indokolja. Így szerintem akkor megvagyunk! 

 

Szám: 23./2024. (IV.24.) sz. határozat 

Tárgy: Támfal javítás a 134/19 hrsz.-ú ingatlanon 
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